
Van kinderbijslag naar 
Groeipakket op maat 
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5 jaar Groeipakket 

Het Groeipakket is een historische 
omwenteling in de kinderbijslagregeling 
voor Vlaanderen. Omdat de 
ondersteuning vertrekt vanuit het recht 
van het kind én ruimer gaat waar het 
echt nodig is. Zodat kinderen kansrijk 
kunnen opgroeien. De automatische 
rechtentoekenning is ‘standaard’. Voor 
meer dan 1,6 miljoen kinderen en 
900.000 gezinnen maakt dit een niet te 
onderschatten verschil. 

5 jaar is een mijlpaal voor al wie hieraan 
meewerkte en dat nog steeds doet. Dat 
ijkpunt werd niet zonder slag of stoot 
bereikt! Bovendien is het Groeipakket 
anno 2023 rijker dan het Groeipakket 
anno 2019. Dat en nog veel meer is te 
lezen in deze speciale uitgave van het 
Agentschap Uitbetaling Groeipakket. 
We kijken vol vertrouwen uit naar de 
volgende 5, 10,… jaar.

Leen Du Bois
woordvoerder

Wat is het Groeipakket?

Het Groeipakket is ‘de Vlaamse 
kinderbijslag’ en meer. 
Het is een pakket met financiële 
ondersteuningen op maat van 
kind en gezin.

Voor elk kind:

• een startbedrag 
bij geboorte of adoptie

• een maandelijks basisbedrag
• een jaarlijkse schoolbonus 

in augustus

Sommige kinderen krijgen extra 
ondersteuning:

• kinderopvangtoeslag en 
kleutertoeslag voor de 
allerkleinsten

• schooltoeslag bij een beperkt 
gezinsinkomen

• wezentoeslag
• pleegzorgtoeslag
• zorgtoeslag en 

ondersteuningstoeslag bij (hoge) 
zorgbehoefte

• sociale toeslag bij een beperkt 
gezinsinkomen

Er zijn 5 uitbetalers van het 
Groeipakket: FONS, Infino, KidsLife 
Vlaanderen, MyFamily en Parentia. 

Kinderen moeten kunnen 
opgroeien zonder zorgen. 
Het Groeipakket-op-maat wil 
daaraan bijdragen door gezinnen 
te ondersteunen bij hun 
opvoedingskosten en zorgnoden.

Lees meer: www.groeipakket.be
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Zesde staatshervorming en 
decreet: federale kinderbijslag 
wordt Vlaams Groeipakket 

start Groeipakket in Vlaanderen 

een jaar van primeurs: 
eerste uitbetalingen, 
participatietoeslagen, 
automatische schooltoeslag 
vervangt ‘papieren’ schooltoelage 
(45% meer kinderen worden 
uitbetaald) 

een jaar bepaald door corona: 
directe dienstverlening vooral 
via tele- en digikanalen, 
COVID-toeslag (elk gezin) en 
coronatoeslag (bij beperkt 
inkomen) automatisch via 
Groeipakket 

verder met digitalisering: 
digitale kanalen in nieuw 
jasje, gezinnen kunnen dossier 
schooltoeslag online volgen 

gerichte versterking Groeipakket: 
Oekraïnecrisis, energie- en 
koopkrachtcrisis, schooltoeslag 
voor start schooljaar, extra 
koopkrachtpremie, verhoging 
sociale toeslag en basisbedragen 

meer (lokale) toeslagen en 
premies dankzij Groeipakket: 
nieuwe ondersteuningstoeslag, 
verhoging laagste inkomensgrens 
en nieuwe inkomenscategorie 
voor sociale toeslag, automatische 
toekenning lokale gezinspremies 
via Family ProEf (Wingene, Leuven, 
Gent, …), wachttijden aanvragen 
zorgtoeslag weggewerkt 

meer dan € 4,5 miljard 
uitbetaald aan gezinnen, prognose 2023

Aantal startbedragen tussen

62.500 en 68.000 per jaar

1,6 miljoen kinderen 
hebben recht op het 

maandelijkse basisbedrag. 

46.000 kinderen 
krijgen een zorgtoeslag 

voor een specifieke 
ondersteuningsbehoefte. 

490.000 kinderen ontvangen een 
sociale toeslag. In de loop van 2023 was 
er een toename met 95.000 kinderen 
dankzij de nieuwe inkomensmaatregelen. 
Als deze kinderen voldoende naar 
school gaan, ontvangen ze ook een 
schooltoeslag. 

5 jaar  ... in 10 quotes
 “Het doel was van 
het Groeipakket 
een recht van het 

kind te maken. Dat 
Groeipakket moest dan 

ook voldoende veelzijdig zijn om 
elk kind te ondersteunen, maar 
tegelijkertijd op maat kunnen worden 
ingezet. Voor specifieke noden van 
gezinnen het verschil maken met meer 
ondersteuning zoals de schooltoeslag, 
een verruimde sociale toeslag, de 
zorgtoeslag, de kinderopvangtoeslag en 
de kleutertoeslag. Die meerwaarde wilde 
Vlaanderen absoluut. Ik denk dat we in 
ons opzet geslaagd zijn en daar ben ik 
tot op vandaag trots op.”

Jo Vandeurzen
voormalig minister van 

Welzijn, Volksgezondheid en Gezin

“Opgroeien garandeert 
als Groeipakket-
regisseur de nodige 

regelgevende 
aanpassingen, 

optimaliseert het uitgebouwde 
gegevensnetwerk verder en maakt 
de beleidsmiddelen tijdig over aan 
de uitbetalers. Bij de opstart was het 
Groeipakket goed voor 3,9 miljard 
middelen, ondertussen is dat meer dan 
4,5 miljard. Alles komt rechtstreeks ten 
goede aan de 1,6 miljoen kinderen en 
900.000 gezinnen in Vlaanderen. 14% 
gaat naar kinderen in een gezin met 
een beperkt inkomen. Daarmee is het 
Groeipakket een van de belangrijkste 
Vlaamse instrumenten in de strijd 
tegen de kinderarmoede.” 

Bruno Vanobbergen
administrateur-generaal Opgroeien

“Op 1 januari 2019 werden 
meer dan 350 tweetalige 
federale ambtenaren 

van de ene dag op de 
andere eentalig Vlaams. Hun 

opdracht: niet langer kinderbijslag maar 
een Groeipakket uitbetalen. Naast een 
nieuwe, complexe wetgeving moesten ze 
ook een nieuwe betaalapplicatie in volle 
ontwikkeling onder de knie krijgen. Niet 
evident allemaal, maar dat wij en de nieuwe 
collega’s er al die tijd toch in geslaagd zijn 
via FONS 220.000 gezinnen tijdig, correct 
en klantvriendelijk hun Groeipakket te 
bezorgen, is iets waar iedereen oprecht trots 
op mag zijn.”

William Gebruers
teamgroeptrekker uitbetaler FONS

“Het succes van 
de automatische 
rechtentoekenning door de 

verwerking van elektronische 
informatiestromen binnen 

het Groeipakket is breed bekend. Maar 
dat succes houdt enkel stand door onze 
dienstverlening. Soms krijgen we foute 
informatie aangeleverd en spreken mensen 
ons daar ook op aan. Dan kunnen we 
corrigeren dankzij onze uitgebreide 
contactmomenten met de klant. Beide 
sporen versterken elkaar en daar willen we 
samen met de uitbetalers, Opgroeien en al 
onze partners volop blijven op inzetten.”

Joris Meganck
afdelingshoofd Audit, Beheer en 

Toezicht VUTG

“Coronacrisis, Oekraïnecrisis: 
soms leek het wel te spoken 
binnen het agentschap. 

Twee weken nadat het 
decreet was gestemd, betaalde 

de sector al de eerste coronapremie uit. 
De Oekraïnecrisis was nauwelijks een 
maand oud of het Agentschap Uitbetaling 
Groeipakket was al mee ingestapt in de 
fysieke dienstverlening die Antwerpen 
opzette in Den Bell. Ik ben telkens weer 
onder de indruk van de manier waarop dit 
agentschap en de uitbetalers de rug rechten 
en nieuwe toeslagen aanpakken!”

Sonja Claes
voorzitter raad van bestuur VUTG 

“Sinds de invoering van 
het Groeipakket in 2019 
ontvangt elk kind dat 

er recht op heeft, de 
schooltoeslag automatisch. 

Er is geen aanvraag meer nodig. Hierdoor 
ontvangen 150.000 kinderen méér de 
schooltoeslag dan voor de integratie 
in het Groeipakket. De gemiddelde 
doorlooptijd voor de toekenning werd 
van 41 kalenderdagen in 2019-2020 naar 
10 kalenderdagen gebracht in 2023-
2024. 6 op de 10 kinderen ontvangen 
de schooltoeslag vóór de start van het 
nieuwe schooljaar en 92% van de kinderen 
heeft hun schooltoeslag ontvangen tegen 
eind september. Dankzij de inzet van de 
medewerkers van het agentschap en van de 
uitbetalers is dit een succesverhaal waar we 
heel trots op zijn.”

Katrien Mertens
projectleider schooltoeslag VUTG 

“Met FONS organiseren we regionale zitdagen 
in de Huizen van het Kind. Zo zijn we er voor 
nieuwkomers of mensen die achterblijven op 
de digitale snelweg. Door de gezinnen fysiek te 
ontmoeten, besef je des te meer dat er achter 
elk dossier een menselijk verhaal schuilt. Iedereen 
heeft te kampen met individuele issues, maar door 
goed naar hen te luisteren, kan je een grote rol 
van betekenis spelen. Ik wil alle ouders helpen 
zoals ik zelf geholpen wil worden.”

Isabelle Van Driessche
consulent uitbetaler FONS

“De uitbouw van 
de automatische 
toekenning van het 

Groeipakket leverde ons 
agentschap veel expertise 

op om doelgroepen snel te geven waar 
ze recht op hebben. Ook het vinden 
van moeilijk te bereiken doelgroepen 
zit in ons dna. Via de applicatie Gemma 
(Gemeentelijk maatwerk) en het project 
Family ProEf werken we samen met 
Vlaamse lokale besturen. Zo maken 
we het nu voor hen ook mogelijk om 
proactief lokale toelagen en andere 
voordelen uit het lokaal gezinsbeleid 
automatisch toe te kennen op basis van 
reeds beschikbare Groeipakketgegevens. 
Deze samenwerking is innovatief en 
heeft impact: lokale besturen kunnen 
hun non take-up wegwerken en 
gezinnen wordt veel administratieve 
rompslomp bespaard.”

Kristien De Waele
verantwoordelijke team Partners VUTG

“Het Groeipakket illustreert 
mooi hoe een automatische 
rechtentoekenning 

leidt tot een inclusievere 
dienstverlening. Met ons 

dataplatform MAGDA hebben we dit 
mee mogelijk gemaakt. En we mogen 
zeker stellen dat de behoeften van het 
Groeipakket de werking van MAGDA in 
de beginperiode uitgedaagd hebben. 
We hebben in het Groeipakket altijd een 
enthousiaste partner gevonden om nieuwe 
kansen te grijpen, opportuniteiten te 
verkennen en nieuwe samenwerkingen 
op te zetten voor een goede digitale en 
geautomatiseerde dienstverlening aan de 
gezinnen. Op naar nog minstens 5 jaar 
verrijkend partnerschap!”

Jan Smedts
administrateur-generaal Digitaal Vlaanderen

“De afgelopen 5 jaar heeft 
het Groeipakket een 
stevige plaats veroverd in 
Vlaanderen. Het basisbedrag 

en de toeslagen die kunnen 
inspelen op specifieke situaties in gezinnen 
en in de levensloop van een kind zorgen 
voor een cruciale financiële ondersteuning 
van gezinnen. De flexibiliteit van de mensen 
die werken voor het Groeipakket laat samen 
met de automatisering toe om gezinnen 
in een veelheid van financiële behoeften te 
ondersteunen. We doen dit al vijf jaar lang 
en we willen ons in de toekomst graag voor 
nog meer toeslagen inzetten.”

Leo Van Loo
gedelegeerd bestuurder VUTG



Interview

“Of je er nu zeven hebt of één, 
elk kind is evenveel waard”
Minister Hilde Crevits ziet het Groeipakket als belangrijkste pijler van het gezinsbeleid

Als toenmalig minister van Onderwijs 
stond Hilde Crevits in 2018 samen met 
Welzijnscollega Jo Vandeurzen aan de wieg 
van het Groeipakket. Door een speling 
van het lot is ze nu als voogdijminister 
opnieuw, en nog veel intenser, betrokken 
bij de 5-jarige. Hoog tijd voor een balans!
    
Wat was de basisidee voor het Groeipakket 
en waar en hoe is die idee gerijpt?
“Jo en ik zijn destijds ergens in de Westhoek 
gaan brainstormen. Op een bankje zijn 
we toen tot de conclusie gekomen dat we 
meer wilden doen dan louter de federale 
kinderbijslag overnemen. Omdat we al 
bevoegd waren voor het gezinsbeleid was 
het evident om andere ondersteuningen 
voor gezinnen te integreren en ruimer in 
te zetten, zoals de participatietoeslagen 
voor deelname aan kinderopvang en 
kleuteronderwijs en de schooltoeslag. Die 
zaken maakten het Groeipakket veel rijker 
ten opzichte van het vroegere systeem. En 
héél belangrijk: de sociale toeslag wordt in 
Vlaanderen niet meer toegekend op basis 
van het statuut van mensen (werkloos, 
invalide, ...) maar wel op basis van het 
inkomen. Zo ondersteunen we nu al meer 
dan 95.000 extra gezinnen. Dat is enorm. 
Het Groeipakket is uitgegroeid tot het 
belangrijkste element in ons gezinsbeleid. Ik 
ben heel trots op de manier waarop we die 
hervorming uitgewerkt hebben.”

Wat plukt u er als voornaamste troef uit 
sinds u half 2022 voogdijminister werd?
“De automatische rechtentoekenning. We 
staan er nog te weinig bij stil, maar als 
je ergens recht op hebt, moet je het ook 
krijgen. Zeker als het gaat om sociale 
voordelen. Door alle acties die we met het 
agentschap ondernomen hebben, bereiken 
we nu veel meer mensen. Ik wil die kennis 
en knowhow ook heel graag ten dienste 
stellen van lokale besturen. Met de gegevens 
uit het Groeipakket willen we hen nu 
helpen om hun toeslagen en toelagen voor 
gezinnen automatisch toe te kennen.”

Na uw aanstelling kwam u op bezoek bij 
het agentschap in de Trierstraat. Welke 
indruk kreeg u van de mensen achter het 
Groeipakket?
“De eerste verrassing voor mij was het grote 
aantal mensen dat nog naar het loket komt 
om fysiek geholpen te worden. En verder 
viel mij het enorme enthousiasme en de 
professionaliteit van de medewerkers op. 
Iedereen staat achter die gezamenlijke 
missie. Er is ook zo veel technologische 

expertise die nu zelfs breder wordt ingezet 
binnen het beleidsdomein.”

Hoe evalueert u de eerste 5 jaar van het 
Groeipakket?
“Ik ben er heel trots op. We ondersteunen 
zoveel gezinnen extra: 95.000 met 
een sociale toeslag, 150.000 met een 
schooltoeslag. Het laatste zorgenkindje 
was de zorgtoeslag, maar ook daar zitten 
we nu in een positieve flow aangezien de 
achterstand is weggewerkt. 46.000 kinderen 
met een zorgnood krijgen vandaag een 
extra budget. Echt een pluim voor het team 
dat dit realiseerde.”

Waar maakt het Groeipakket het verschil? 
Hoe vult het Groeipakket de brooddozen 
op school (en wordt dus de brug 
geslagen tussen uw huidige en vroegere 
bevoegdheid)?
“Ik vind de vrije besteding van de financiële 
ondersteuning belangrijk, ook al willen 
sommigen dat meer sturen in functie van 
bepaalde beleidsmaatregelen. De overheid 
hoeft niet alles te regelen voor de gezinnen, 
laat hen zelf keuzes maken. Wetenschappers 
wijzen in dat verband trouwens ook op de 
economische terugverdieneffecten van het 
Groeipakket.”

Waar moet het Groeipakket nog in 
groeien? Wat zijn de uitdagingen voor de 
volgende 5 jaar?
“Ik vind dat we nog stappen kunnen zetten 
met het Groeipakket als precieze hefboom 
inzake kinderarmoedebestrijding. Het 
systeem is daarvoor uitermate geschikt. We 
blijven daar verder op inzetten. Meer 
mag altijd, maar we zijn er deze 
legislatuur wel al in geslaagd om 
de sociale toeslagen te versterken. 
Ik vermoed dat we hiermee nog 
wel een tijdje zullen doorgaan. 
En verder steek ik niet onder 
stoelen of banken dat ik 
graag de basisbedragen van 
het Groeipakket weer aan de 
normale index zou koppelen. 
Die 2% is goed bedoeld, maar ik 
heb ook het negatieve effect 
van de inflatie gemerkt. Ik 
zie ook nog potentieel 
in de uitbetaling van 
de studiebeurzen 
in het hoger 
onderwijs vanuit het 
Groeipakket.”

Hoe ziet u de sector evolueren?
“Er staat daarover een bepaling in het 
regeerakkoord. Het zou goed zijn mocht 
men tot een onderling gedragen evolutie 
naar meer eenvormigheid komen, met 
uitbetalers die zeer dicht naar elkaar 
toegroeien.”

Wat betekent het Groeipakket voor u 
persoonlijk? Destijds ontving u kinderbijslag 
voor Bram en Soetkin. Nu ontvangen uw 
zoon en schoondochter het Groeipakket 
voor Estée (bijna 4) en Theo (2). Wat is 
volgens u het grootste verschil tussen toen 
en nu?
“Ik kom uit een periode waarin men niet 
zo vriendelijk was voor zelfstandigen. Toen 
ik beviel, lag de kinderbijslag een pak lager 
dan bij werknemers. Het bedrag voor een 
eerste kind was ook veel minder dan het 
bedrag voor een tweede kind. Het is een 
ontzettend goede evolutie dat die verschillen 
zijn weggewerkt. Elk kind is gelijk. Of je er 
nu zeven hebt of één, elk kind is evenveel 
waard.”

Kloppen de clichés? Bent u veranderd 
als jonge oma? U bent naar verluidt een 
‘verwenoma’.
“Alle clichés zijn aan mij besteed, ja (lacht). 
Tijdens de pandemie was er nog de afstand 
tussen Leuven en Torhout, maar dat werd 
bij de geboorte van mijn tweede kleinkind 
heel mooi gecompenseerd aangezien zij 
toen omwille van een verbouwing bij ons 
inwoonden.”

Tot slot: zoals het Groeipakket een 
financiële hoeksteen wil zijn voor de 
gezinnen, is het gezin ook voor u een 
hoeksteen?
“Absoluut. Mijn dochter woont in Brussel 
maar mijn zoon woont nu achter ons. 
Onze tuinen lopen naadloos in elkaar 
over, met als voordeel dat het gras voor 
ons wordt afgereden (lacht). En verder 

wonen mijn man en ik in een 
kangoeroewoning met onze 

beide ouderparen onder ons. 
We hebben die beslissing 
onder stimulans van onze 
kinderen genomen. Ik heb 
eraan moeten wennen, 
maar ik ben heel blij dat 
we dat gedaan hebben. 
Je dierbaren ook letterlijk 
dichtbij hebben doet 

deugd.” (KVL)

Minister Crevits blij met Family ProEf
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